
Rehtori Alatalon ehdotus vastineeksi Timo Ropen valtuustoaloitteeseen 

yrityslukiosta: 

 
Sipoon lukio on viimeisen viiden vuoden aikana profiloitunut laadukkaana opinahjona, joka 
on todennettavissa kaikilla yleisesti käytettävissä olevilla laatumittareilla.  

Sipoon lukiossa on toiminut jo kymmenen vuoden ajan Jääkiekkolinja ja viime syksynä 
aloitti hakijoiden keskuudessa suuren suosion saavuttanut LUMA- linja, jonka rakentamista 
jatketaan tulevat kaksi lukuvuotta eteenpäin. LUMA- linja vastaa yliopistojen ja 
korkeakoulujen sisäänottokriteereihin, joissa luonnontieteellesi- matemaattiset aineet 
painottuvat. 

Sipoossa lukioon ensisijaisesti hakevien määrä Kuntaliiton erityisasiantuntija Värrin 
mukaan oli viimeisimmän tilaston mukaan 67,8 %, mikä on 6. suurin prosenttiluku kaikista 
Suomen kunnista. Sipoon lukiossa sipoolaisten opiskelijoiden osuus on 81,2 prosenttia. 
Niinpä Sipoon lukioon ensisijaisesti hakevien määrä on ollut viimeisten kolmen vuoden 
aikana kymmeniä suurempi kuin aloituspaikkojen määrä.   

Yllä mainitut seikat ovat kyllä nykyisin yleisesti tiedossa niin opiskelijoiden, heidän 
huoltajiensa, virkamiesjohdon mutta myös ainakin osan päättäjienkin keskuudessa.  

Yrittäjyys on toki kirjattu myös uuteen 1.8.2021 voimaan astuvaan lukion 
opetussuunnitelmaan. Sipoon lukio ja Sibbo gymnasium ovat saaneet OPH:lta 
hankemäärärahaa toteuttaa tätä uudistuvaa opetussuunnitelmaa.  

Sipoon lukiossa onkin yhtenä tavoitteena käynnistää OPH:n hankemäärärahan avulla 
yrittäjyyteen liittyvä projekti.   

Mutta mikäli tavoitteeksi asetetaan luoda Sipoon lukioon vielä kolmas linja ns. Yrittäjä – 
linja, vaatii se luonnollisesti selkeästi Sipoon lukion lisäresursointia.  

Tietojemme mukaan kunnan taloudellinen tilanne ei valitettavasti ainakaan tulevana 
talousarviovuonna antane mahdollisuutta lisäresursointiin juurikaan miltään osin. 

Sipoon lukio, 26.8.2020 
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